

環境事務委員會

在2017年10月30日的會議上
就議程項目III"環境局局長就行政長官2017年施政報告作出簡報"
通過的議案

本會促請政府部門加強協調，在新界丁屋大力推動太陽能發電計劃，特別善用現時發展局訂定的19項"家居適意設施"的第七項安裝太陽能板方面，釐清安裝規格，特別是高架高度為>2.5米，而所佔覆蓋面積>35平方米。另外，政府應爭取先行設置樣板或示範裝置，以便加強鼓勵社區考慮投資分布式可再生能源設備。

動議人：何君堯議員, JP

(Translation)

Panel on Environmental Affairs

Motion passed under agenda item III on "Briefing by the Secretary for the Environment on the Chief Executive's 2017 Policy Address" at the meeting on 30 October 2017

This Panel urges government departments to strengthen coordination in vigorously promoting the use of solar energy for electricity generation in small houses in the New Territories, in particular, make good use of solar panel installations, which is the seventh of the 19 "household amenity features" currently identified by the Development Bureau, and clarify the specifications for installing them, especially those with elevated structures at a height of more than 2.5 metres and covering an area of more than 35 square metres. In addition, the Government should first seek to provide a sample or model of the installations, with a view to further encouraging the community to consider investing in distributed renewable energy generation equipment.

Moved by : Dr Hon Junius HO Kwan-yiu, JP